
 

 

Αθήνα 21 Απριλίου 2023 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

Θέμα: «Υποστελέχωση στο Πολεμικό Ναυτικό και επιδείνωση συνθηκών εργασίας» 

Η πολιτική της κυβέρνησης έχει αποτύχει σε όλα τα επίπεδα και αυτό αποδεικνύεται μέχρι 

και από τις ίδιες τις πράξεις της. Η κατάσταση σε δημοσιονομικό επίπεδο είναι τόσο 

δυσχερής που ακόμα και προεκλογικά φέρατε νομοθετήματα που αποκλείουν και 

περικόπτουν (ΚΥΑ αποζημίωσης νυκτερινής εργασίας και ΚΥΑ προσαύξησης στο επίδομα 

ιδιαιτέρων συνθηκών) και αποτελούν δείγμα του πρόκειται να ακολουθήσει (νέο μισθολόγιο). 

Δυστυχώς, το προσωπικό του Πολεμικού Ναυτικού δεν συμμερίζεται τις κυβερνητικές 

διαβεβαιώσεις για μέριμνα κατόπιν εκλογών, αλλά βιώνει τις δυσκολίες ήδη. Και γι’αυτό 

παραιτείται με ρυθμούς μεγαλύτερους σε σχέση με τον Στρατό Ξηράς και την Πολεμική 

Αεροπορία. 

Στο ΠΝ έχει δημιουργηθεί ένα ασφυκτικό εργασιακό πλαίσιο όπου το πρόγραμμα πρέπει να 

βγαίνει αλλά, αναγκαστικά, με μειωμένο προσωπικό. Για να γίνεται αυτό, όπως καταγγέλλει 

διαρκώς η Ένωση Στρατιωτικών Περιφερειακής Ενότητας Νήσων Περιφέρειας Αττικής 

(Ε.Σ.ΠΕ.Ε.Ν.Π.Α.), τα εργασιακά δικαιώματα του προσωπικού διαρκώς συρρικνώνονται, 

πάντα με τις ευλογίες της κυβέρνησης. Όπως συρρικνώνονται και οι οικονομικές απολαβές 

του στρατιωτικού προσωπικού, τόσο έμμεσα από τον πληθωρισμό, όσο και άμεσα διά της 

θεσμοθέτησης της απλήρωτης εργασίας. 

Όλα αυτά έχουν δημιουργήσει ένα τεράστιο κλίμα απογοήτευσης στους στρατιωτικούς, το 

οποίο, εκτός από τη σωρεία παραιτήσεων, μετουσιώνεται και σε χαμηλή εισροή νέων 

παιδιών, κάτι που είναι πρωτοφανές για τα δεδομένα των ΕΔ. Αποτέλεσμα αυτού του 

συνδυασμού γεγονότων είναι η αύξηση της υποστελέχωσης που επιδεινώνει ακόμα 

περισσότερο τις εργασιακές συνθήκες και την καθημερινότητα των στελεχών του ΠΝ, το 
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οποίο βλέπει ότι υποβαθμίζεται διαρκώς μέσα από μια σειρά ενεργειών (όπως το φιάσκο με 

το επίδομα Στόλου). 

Ακόμα σοβαρότερα, σε επίπεδο εξοπλιστικών προγραμμάτων και με την πρώτη Φρεγάτα 

Belhara να προγραμματίζεται να παραδοθεί το 2024, προκαλείται η εύλογη απορία εάν θα 

υπάρχει διαθέσιμο και κατάλληλα εκπαιδευμένο προσωπικό να στελεχώσει τα νέα 

εξοπλιστικά προγράμματα, όταν ήδη οι Υπηρεσίες και τα πλοία του ΠΝ είναι σε μεγάλο 

βαθμό υποστελεχωμένα και ο μέσος όρος ηλικίας αυξάνεται ανησυχητικά. 

Κατόπιν των ανωτέρω, 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1) Τι μέτρα προτίθεται να θεσμοθετήσει η Ηγεσία του ΥΠΕΘΑ προκειμένου να 

αντιμετωπίσει τόσο την υποστελέχωση στο ΠΝ, όσο και τη σωρεία παραιτήσεων, με 

δεδομένο ότι όσα επιχείρησε να λάβει μέχρι σήμερα απέτυχαν οικτρά και γιγάντωσαν 

την απογοήτευση και την αγανάκτηση των στρατιωτικών; 

β) Έχει προγραμματίσει το ΓΕΝ τον τρόπο με τον οποίο θα αντλήσει προσωπικό 

όλων των βαθμών για τις Φρεγάτες Belhara από τις ήδη υποστελεχωμένες Μονάδες 

του Στόλου, με τρόπο που να μην δημιουργήσει περαιτέρω πρόβλημα σε αυτές, 

προκειμένου αυτό να εκπαιδευτεί επί των σύγχρονων συστημάτων που θα φέρουν 

οι Φρεγάτες; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ραγκούσης Γιάννης 

Αλεξιάδης Τρύφωνας 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος - Χρήστος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Γιάννης 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 



Καλαματιανός Διονύσιος – Χαράλαμπος 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπακαδήμα Φωτεινή 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Παπαηλιού Γιώργος 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 




